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Petycja
w sprawie uhonorowania Mateusza Sitka

Działając na podstawie art. 63 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 
kwietnia 1997 r. oraz art. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach w 
związku z art. 18 ust. 2 pkt 13) ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym zwracamy się z petycją, o:

Uhonorowanie szer. Mateusza Sitka, pośmiertnie awansowanego do stopnia 
sierżanta - żołnierza, który zginął w obronie granic Rzeczypospolitej Polskiej,

poprzez:

nadanie nazwy ulicy, placu lub ronda znajdującego się w Koszalinie imienia 
Mateusza Sitka.

Uzasadnienie

W dniu 6 czerwca 2024 r. zmarł szer. Mateusz Sitek, kilka dni wcześniej 
ugodzony nożem przez agresywnego napastnika, który usiłował nielegalnie 
przekroczyć granicę Rzeczypospolitej Polskiej. Tym samym stał się on pierwszą 
ofiarą wojny hybrydowej, jaką przeciwko Rzeczypospolitej prowadzi Federacja 
Rosyjska wraz z Republiką Białorusi.

Zdaniem wnioskodawców żołnierz, który oddał życie za ojczyznę 
zasługuje na upamiętnienie.

Podkreślenia wymaga fakt, że - choć wobec śmierci każdy człowiek jest 
równy - to jednak pierwsza ofiara wojny, ma wymiar symboliczny. Przyjęło się 
zaś w Rzeczypospolitej Polskiej osoby takie - stające się z jednej strony
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symbolem, a z drugiej przykładem męstwa, poświęcenia i służby Ojczyźnie 
darzyć szacunkiem i honorować w sposób licujący z ich godnością.

Wskazać należy również, że upamiętnienie Mateusza Sitka może mieć 
walor edukacyjny albowiem młodzi ludzie - uczniowie koszalińskich szkół - 
potrzebują autorytetów, a Mateusz Sitek był niewiele starszy od nich. Taka 
osoba łatwiej może stać się takim właśnie autorytetem dla młodzieży.

W dalszej kolejności wskazać należy również, że działanie takie będzie 
okazaniem solidarności władz miasta i mieszkańców ze wszystkimi służbami 
mundurowymi odpowiedzialnymi za nasze bezpieczeństwo, co w konsekwencji 
może wpłynąć na podniesienie morale żołnierzy i innych służb 
zabezpieczających wschodnią granicę państwa. Poczucie służb, że ich praca 
jest popierana przez cały naród spowoduje poprawę nastrojów m.in. w armii i 
przyczyni się do okazania jedności narodowej w trakcie wojny hybrydowej 
toczonej z wrogimi siłami. Podniesienie morale i narodowa jedność w 
przeciwstawianiu się używaniu imigrantów jako broni w wojnie hybrydowej 
będą dodatkowymi bodźcami odstraszającymi dla potencjalnych wrogów 
naszej ojczyzny i mogą przyczynić się do zachowania pokoju.

Mając powyższe na uwadze uznajemy, że petycja niniejsza jest w pełni 
uzasadniona i zasługuje na uwzględnienie, o co zwracamy się do radnych - 
niezależnie od barw politycznych.


